

當期課號	7339	Course Number	7339
授課教師	吳蕪儀	Instructor	WU,YEN YI
中文課名	幼兒戲劇專題研究	Course Name	Teaching young children through drama and theatre
開課單位	幼兒保育系碩士班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	幼兒戲劇專題研究由分析教育戲劇和教育劇場到探討戲劇和劇場在幼兒園教室中的教學法、研究和貢獻。課程進行方式以閱讀和討論為主，及2次的戲劇教學工作坊主要涵蓋角色戲劇、故事戲劇、過程戲劇和參與式劇場。	Objectives	Through the analysis of drama-in-education and theatre-in- education, Teaching Young Children Through Drama and Theatre explores the pedagogies, and contributions of drama and theatre in young children's classroom. We will approach our material through a variety of means, including through readings, viewings, and class discussion. We will also occasionally read aloud from text, children's theatre stage informal scenes, and try out DIE & TIE styles, including two class sessions devoted to role drama, story drama, process drama and participation theatre. Opportunities to analyze material range from informal dialogue through journal entries to more formal oral presentations and essays.
教材	1.周小玉譯（2001）。戲劇抱抱。台北：成長文教基金會。 2.楊茂秀等譯（2010）。沙灘上的男孩。台北：毛毛蟲兒童哲學基金會。 3.黃惠雅等譯（發行中）。所有小小孩都需要的教室。台北：毛毛蟲兒童哲學基金會。 4.楊茂秀譯（2010）。靈靈。台北：毛毛蟲兒童哲學基金會。 5.鄭瑞玲譯（2006）。靈靈教師手冊。台北：毛毛蟲兒童哲學基金會。	Teaching Materials	1.Kathleen Warren(1992),Hooked on Drama.Macquarie University. 2.Vivian Paley(2010).The boy on the beach :building community through play,The university of Chicago. 3.Patricia Cooper(2009).The classrooms all young children need.The university of Chicago. 4.Lipman. Pixie. IAPC
成績評量方式	1.出席率及課堂參與度：25% 2.讀書心得：25% 3.研究報告與分享：20% 4.期末考：30%	Grading	1. Attendance & Participation: 25% 2. Review & Reflection Paper: 25% 3.Project & Presentation: 20% 4. Final Take-home Exam: 30%
教師網頁	<a href="http://lms.cti.cyut.edu.tw/blog/2001185">http://lms.cti.cyut.edu.tw/blog/2001185</a>		
教學內容	1-3週 戲劇和劇場在幼兒的應用與分類 4-6週 教育戲劇與教育劇場 7-9週 兒童劇場與參與式劇場 10-12週 兒童哲學與裴利老師教育哲學 14-16週 兒童哲學劇場與故事說演劇場 17-18週 研究報告與分享	Syllabus	Week 1-3 Drama and theatre applied to early child education Week 4-6 DIE and TIE Week 7-9 Children's theatre and participation theatre Week 10-12 P4C and Paley's philosophy of education Week 13-16 P4CT and Paley's storytelling curriculum Week 17-18 Project and presentation